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Zápis z 3. jednání Poradní skupiny EVVO – 17. 9. 2024 od 13:00 
Zasedací místnost MHMP č. 410 ve Škodově paláci 
 
 
Přítomni:   
Mgr. Ing. Petr Holý     (OCP MHMP, krajský koordinátor EVVO)  
Ing. Eva Beránková     (úřad Městské části Praha 13)  
Ing. Pavlína Gucká    (SML MHMP) 
Ing. Vendula Audolenská   (OCP MHMP) 
Mgr. Alice Končinská    (OCP MHMP) 
Ing. Václav Nejman    (SEV Lesů HMP) 
Ing. Lenka Skoupá    (SEV Toulcův dvůr) 
Ing. Markéta Čuříková   (OCP MHMP) 
Markéta Hrnčálová     (Ekocentrum Koniklec) 
(za Barbaru Doležalovou)     
Ing. Jan Smrčka    (TEREZA, vzdělávací centrum, z. ú.) 
Ing. Ivan Štěpka     (ZŠ a MŠ Na Beránku) 
Ing. Petra Fišerová    (SEV Lesů HMP) 
 
 
Omluveni: 
Mgr. Matěj Žák    (ZŠ a MŠ Koloděje) 
doc. PhDr. Kateřina Jančaříková, Ph.D.  (Přírodovědecká fakulta UJEP,  
                                                                      Pedagogická fakulta UK) 
 
Hosté:  
Mgr. Martin Mach Ondřej    (BEZK, šéfredaktor časopisu Pražská EVVOluce)  
 
 

 
Body jednání: 

• Časopis Pražská EVVOluce (nové číslo 3/2024 + diskuse k dalšímu číslu) 

• Informace ke Krajské konferenci EVVO 2024 

• Aktuální a připravované projekty v roce 2024 (zakázky, kampaně, projekty, setkání, …) 

• Různé a diskuse  

 

Úvodní slovo 
Petr Holý zahájil a přivítal účastníky na třetím jednání v roce 2024, poděkoval za účast 
a úvodem představil nového člena poradní skupiny, pana Jana Smrčku, který bude zastupovat 
vzdělávací centrum TEREZA. Za Barbaru Doležalovou přivítal Markétu Hrnčálovou. 
Z logistických důvodů Petr Holý přešel poté přímo na bod programu týkající se informací ke 
krajské konferenci EVVO, slovo Martinu Machovi, šéfredaktorovi časopisu Pražská EVVOluce, 
předal později. 
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Informace ke Krajské konferenci EVVO 2024 
 

Krajská konference EVVO 
Letošní krajská konference EVVO se bude konat 11. října 2024 v Národní technické knihovně 
v Dejvicích. Tématem letošního ročníku bude „Voda a zeleň ve městě s důrazem na důležitost 
stromů“. 
Konference bude směřovat na cílovou skupinu veřejné správy, pedagogy pražských škol a na 
zástupce neziskového sektoru a ostatní organizace v oblasti EVVO.  
Realizátorem letošní krajské konference je agentura Kristian.  
Mezi členy poradní skupiny proběhla diskuze ohledně prodávání materiálů na konferenci, 
přičemž dle podmínek MHMP jsou materiály neprodejné.  
https://www.konferenceevvopraha.cz/  
 
Aktuální a připravované projekty v roce 2024 (zakázky, kampaně, projekty, setkání, …) 
 

V přípravě 

• Zažít město jinak – Akce s velkou historií, rozsah a působnost festivalu se každým rokem 
rozšiřuje, letos se koná celkem na více než 90 místech v Praze. Sekce EVVO odboru 
ochrany prostředí MHMP bude mít stánek na Mariánském náměstí. 
 

• Poznej Vltavu - Tento víkend se měla poprvé pilotně konat akce Poznej Vltavu, nicméně 
vzhledem k aktuální povodňové situaci v ČR i bezpečnostní situaci kolem Vltavy v Praze 
organizátoři rozhodli o odložení termínu festivalu, a to na jaro roku 2025. 

 
• Konference k tématu Adventure playground – Konference se bude konat 18. října 

v Národní technické knihovně v Dejvicích. Jedná se o koncept svobodných hřišť, k němuž 
se po úspěšném pilotním odzkoušení na lokalitě Kocínka v Praze 6 hlásí mnoho 
městských částí, které by se toho chtěly také účastnit. Smyslem konference je přenést 
zkušenosti dobré praxe na další místa v ČR i v Praze v rámci dalších městských částí. 
OCP MHMP bude zadávat vytvoření metodiky pro pražské MČ na vytvoření a provozování 
tzv. dobrodružných hřišť. Konečné vyhotovení metodiky pro Adventure playground se 
předpokládá na jaro příštího roku. Metodika bude dostupná rovněž pro lektory a střediska 
ekologické výchovy. 
 

Odkaz na video představující projekt: https://www.youtube.com/watch?v=KKi0L7Wq6O4   
Odkaz na projekt na webu ÚMČ Praha 6: https://www.praha6.cz/zpravodajstvi/unikatni-
dobrodruzne-hriste-na-kocince-bude-nejen-pro-deti-otevrene-cely-cerven_69412.html 
Odkaz na web spolku Město přátelské dětem s představením konceptu dobrodružných 
hřišť: www.adventureplayground.cz. 

 
• Metodika -  Ve spolupráci s psychologem a psychoterapeutem Adamem Táborským je 

v přípravě metodika Jak pracovat v rámci ekovýchovy se znevýhodněnými skupinami a se 
skupinami se zvláštními potřebami.  

https://www.konferenceevvopraha.cz/
https://www.youtube.com/watch?v=KKi0L7Wq6O4
https://www.praha6.cz/zpravodajstvi/unikatni-dobrodruzne-hriste-na-kocince-bude-nejen-pro-deti-otevrene-cely-cerven_69412.html
https://www.praha6.cz/zpravodajstvi/unikatni-dobrodruzne-hriste-na-kocince-bude-nejen-pro-deti-otevrene-cely-cerven_69412.html
http://www.adventureplayground.cz/
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• V přípravě je zakázka na vytvoření a realizaci vzdělávacího programu navazujícího na film 

Planeta Praha.  
 
• Národní konference EVVO - Pořádá Lipka, MŽP a Fakulta sociálních studií Masarykovy 

univerzity Brno dne 3. října 2024. Tématem je „LABYRINT KOMUNIKACE nejen 
O KLIMATICKÉ ZMĚNĚ“ a bude se zabývat tématy komunikace, dezinformace, kritického 
myšlení atd. 
Více info na webu konference: http://konference-evvo.cz/  
 

Petr Holý následně předal slovo Martinu Machovi k dalšímu bodu jednání, a to časopisu 
Pražská EVVOluce. 

Časopis Pražská EVVOluce 3/2024 
Petr Holý představil členům poradní skupiny nové číslo časopisu, které je věnováno těžbě 
v Praze. Spolu s Martinem Machem zmínili rozhovory s Danem Frantíkem, Janem Zavřelem a 
článek Jana Moravce a zároveň přemýšleli nad tématem dalšího čísla, jímž bude dle plánu 
Historie envirohnutí a aktivismu ŽP, v němž bude rovněž zahrnuto např. hnutí Brontosaurus 
oslavující výroční 50 let činnosti pro přírodu. 
 
Členové poradní skupiny se radili s kým vést rozhovor. Návrhy zahrnovaly Jaromíra Bláhu 
z hnutí Duha, paní Jarmilu Johnovou z hnutí Pěšky městem (dříve Pražské matky) a další 
návrhy. 
Martin Mach si v souvislosti s tématem nového čísla časopisu Pražská EVVOluce vzpomněl 
na první environmentální protest ve Stromovce a na rozhovor jej napadlo oslovit pamětníka, 
který protest zažil. 
 
Nad uchopením tématu a rozhovorem se ještě Martin Mach domluví se svojí kolegyní a poté 
vše pošle ke schválení Petrovi Holému. 
 
Různé a diskuze 
Petr Holý dále informoval o tématu cílů udržitelného rozvoje. Tématem SDGs, sledováním cílů 
SDGs a větším zapojením Prahy v propagaci a informovanosti se nyní členové týmu EVVO 
také zabývají. Záměrem je rovněž oficiální přihlášení hl. m. Prahy k plnění cílů UR a ke 
konceptu SDGs. Petr Holý dále předal slovo Alici Končinské, která je garantem této 
problematiky a rovněž zastupuje OCP MHMP při jednání s MŽP a rovněž s Asociací 
společenské odpovědnosti. Alice Končinská informovala o záměru rozšířit povědomí o SDGs 
do různých cílových skupin, rovněž o připravované analýze naplňování cílů UR, a o záměru 
zapojit více také pražské spolky a ekocentra.  
Lenka Skoupá v rámci tématu informovala o tom, že SEV Toulcův dvůr má zpracovanou vnitřní 
analýzu SDGs, k níž vzniká mikropublikace. Jakákoliv PR osvětová akce bude zacílená na 
jeden z cílů SDGs. Spuštění se předpokládá na leden.  

http://konference-evvo.cz/
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Alice Končinská zmiňovala příklad propagace SDGs, např. vytvoření webu, kde by střediska 
ekologické výchovy pod jednotlivé cíle vkládaly své projekty a mohlo by to sloužit k propagaci 
SDGs i samotných spolků.  
Mezi členy poradní skupiny proběhla diskuze ohledně akcí a jejich termínů, aby se vzájemně 
nekryly. Petr Holý by z hlediska souběhu některých akcí rád oživil Google kalendář pro větší 
přehled o termínech konání jednotlivých akcí. 
Mezi členy poradní skupiny proběhla diskuze ohledně změn legislativy v oblasti zaměstnávání 
„na dohodu“ a s tím souvisejících komplikací zaměstnavatelů. Diskutovala se např. otázka 
uznatelných nákladů v rámci dotačních smluv HMP. 
 
 
Příští jednání Poradní skupiny EVVO se bude konat 3. prosince 2024 od 13:00. Místo konání 
bude později upřesněno, předpokládá se konání mimo budovu MHMP, jak je v prosinci 
zvykem. 
 
 
 
Zapsala: Adrienne Vágenknechtová 
Schválil: Petr Holý 
 


